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§ 161 FRN 2011/41 

Information om forskningsprojektet Aktiva badhus 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Jonas Röttorp och Anna Wirheden från IVL informerade nämnden om 
forskningsprojektets arbete och resultat. Under senare delen av 2000-talet och i en tid då 
flertalet av Sveriges kommuners simhallar började uppvisa behov av åtgärder, framkom det 
tydliga och starka behov av utvecklingsinsatser för att energi- och miljöeffektivisera badhus 
för att möta framtida höga miljökrav. I ett sådant syfte har Stiftelsen Institutet för Vatten- 
och Luftvårdsforskning (SIVL) och dess dotterbolag Svenska Miljöinstitutet AB (IVL) 
tillsammans med ett antal kommuner samt några ytterligare företag tagit initiativet till ett 
forskningsprojekt kallat ”Aktiva badhus”.   
 
För att finansiera projektet i det första steget beslöt tre till fyra kommuner att vardera 
erlägga en ersättning på 200 000 kronor. Via kopplingen mellan SIVL och 
Naturvårdsverket/Forskningsrådet Formas gavs en dubblerad utväxling av kommunernas 
insatta medel. Fritidsnämnden beslöt den 23 mars 2011, § 31 att godkänna stöd i syfte att 
främja forskningstjänsterna om simhallar. När det gäller avrapportering av resultat 
presenterade Svenska Miljöinstitutet en delrapport vid fritidsnämnden sammanträde den 14 
juni 2012, § 53. Därutöver har Svenska Miljöinstitutet publicerat en statusrapport och 
dokumentation i bokform i juni 2012. 
 
För att projektet sedan skulle fortsätta ytterligare ett steg behövdes ett nytt avtal om 
forskningstjänster. Förslaget till avtal för steg 2 hade samma upplägg och innehåll som 
tidigare. Detta avtal godkändes av fritidsnämnden den 6 februari 2013, § 7. Svenska 
Miljöinstitutet har till medverkande kommunernas representanter den 8 april 2014 
presenterat resultatet av steg 2 i detta projekt. För närvarande pågår kvalitetskontroll av 
dokumentationen av steg 2 så att forskningstjänsternas resultat kan nyttiggöras som 
kunskapsbas av kommuner och andra aktörer t.ex. branschorganisationer. 

Ekonomiska konsekvenser 
Fritidsnämnden har i rambudgeten för 2013 kompenserats för att delfinansiera 
forskningstjänsten för steg två i Aktiva badhus och medel finns nämndes föreslagna 
budgetram för år 2015. 
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Forts § 161 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-11-26 
Bilaga 1Aktiva badhus – Projektbeskrivning 
Bilaga 2 Fritidsnämndens beslut den 23 mars 2011, § 31 
Bilaga 3 Fritidsnämndens beslut den 6 februari 2013, § 7 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 162  

Stadsutvecklingsarbetet och visionen 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Stadsutvecklingsstrateg Klara Palmberg Broryd och fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
informerade om arbetet med Nacka stad övergripande, samt arbetet med 
välfärdsfastigheter. Visionen för Nacka stad är nära och nyskapande och i en tätbebyggd, 
blandad stad gäller det att ha flexibla, multifunktionella lösningar för de fastigheter som 
kommer innefatta olika typer av service till våra medborgare.  
 
Thomas Sass rapporterade från sitt deltagande i en tvärsektoriell tjänstemannagrupp som 
arbetar med att förbereda underlag för den fördjupade strukturplanen för Nacka stad. 
Arbetsgruppen ska på ett tidigt plan stöta och processa de olika nämndernas intressen i 
stadsutvecklingen och genom att samla olika kompetenser kring bordet är förhoppningen 
att förankringsprocessen senare ska kunna bli smidigare och snabbare i tid. Thomas 
informerade nämnden om de bitar som han, utifrån fritidsnämndens ansvarsområde och 
inriktningar lyfter till arbetsgruppen och verkar för att få in i planeringen. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 163 FRN 2014/176 

Information om utredning av buller på Boovallen  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Med anledning av inkomna synpunkter från boende krig Boovallen beträffande störande 
ljud från fritidsverksamheten på plats, har idrottsdriftenheten beställt bullermätningar från 
Sweco. Mätningar har utförts under hösten 2013 och våren 2014. Resultaten visar att på 
kvällar och helger överstiger ljudnivån från Boovallen Naturvårdsverkets riktvärde för 
industribuller för totalt 11 fastigheter som angränsar till idrottsplatsen. 
 
Idrottsdriftenheten har samordnat en åtgärdsplan för att minska ljudnivån på Boovallen.  
De åtgärder som nu föreslås för att minska bullnivåerna är: 

 Tidsbegränsningar för den organiserade föreningsverksamheten införs på lördagar 
och söndagar 

 Juli månad blir aktivitetsfri 
 En aktivitetsfri helg införs under påskhelgen 
 Belysningen på Boovallen 1 slås av kl. 22.00. På Boovallen 2 slås den av kl. 21.00 
 Ett pilotprojekt Grönt ljus i Nacka skall testas på Boovallen 

 
Den 10 december kommer miljö- och stadsbyggnadsnämnden att ta ställning till 
åtgärdsförslaget. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut kan sedan överprövas av de 
boende och Boo FF, samt av fritidsnämnden, om nämnden så beslutar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-11-25 
Bilaga 1 Svar till miljöenheten: förslag på åtgärder från kultur- och 
fritidsenheten/idrottsdrift 
Bilaga 2 Utredning 1, rapport utförd av Sweco  
Bilaga 3 Utredning 2, rapport utförd av Sweco 
Bilaga 4 Boo FFs synpunkter 
Bilaga 5 StFFs synpunkter 
Bilaga 6 Synpunkter från boende 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - -       
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§ 164  FRN 2014/26 

Ersättningsanspråk för stängda idrottsanläggningar - 
överenskommelse om förlikning med Saltsjöbadens IF 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner idrottsdriftsenhetens förslag till förlikningsavtal med 
Saltsjöbadens IF och beslutar att förlikningsvis ersätta föreningen med 66 382 kronor. 

Ärendet 
Den 14 januari 2013 stängdes Saltsjöbadens ishall eftersom anläggningens tak fått en kraftig 
skada av snömängden. Senare samma år, den 4 oktober, stängdes Näckenbadet pga. 
konsultföretagets bedömning om befarad risk för skada på tredjeman.  
 
Den 17 februari 2014, § 19 erhöll fritidsnämnden information om att idrotts- och 
fritidsenheten har mottagit ersättningskrav från Saltsjöbadens IF sim- hockeysektion. 
Nämnden uppdrog till enheten att utreda ersättningsanspråken samt att återkomma till 
nämnden med information om ärendet senast under maj.  
 
Enheten har överlåtit ärendet till Magnussons Advokatbyrå för en oberoende utredning 
och bedömning av ersättningskraven. Enheten har undersökt via Riksidrottsförbundet och 
hos andra kommuner och kommit fram till att enbart Botkyrka kommun har hanterat en 
likvärdig fråga. Denna handlade om föreningars ersättningsanspråk i samband med 
Brantbrinks ishalls takkollaps. 
 
Magnussons Advokatbyrå förslag om att fritidsnämnden bör teckna ett förlikningsavtal 
med föreningen där man utger en allt-för-ett-ersättning till föreningen har kommunicerats 
med kommunjuristen som tillstyrkt advokatbyråns förslag. Mot bakgrund av ovanstående 
redogörelse samt med bakgrund av att huvudstyrelse i Saltsjöbadens IF har beslutat att 
acceptera den av enheten erbjudna ersättningen om 66 382 kronor föreslår enheten att 
fritidsnämnden godkänner enhetens förslag till förlikningsavtal och därmed utger beloppet 
66 382 kronor. Då tvisten uppstått år 2013 har ersättningen reservats i fritidsnämndens 
bokslut för år 2013 och påverkar således inte årets resultat.  

Ekonomiska konsekvenser 
Med anledning av tvisten uppstod 2013 har medel reservats i fritidsnämndens bokslut 
2013. Ersättningen som förlikningsvis ska utbetalas till Saltsjöbadens IF påverkar därmed 
inte fritidsnämndens resultat 2014. 
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Forts § 164 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-21 
Bilaga 1 Fritidsnämndens protokoll 2014-02-17, § 19 
Bilaga 2 Saltsjöbadens IF sim samt hockeysektionens ersättningskrav 
Bilaga 3 Magnusson Advokatbyrås memorandum 
Bilaga 4 Förslag till förlikningsavtal mellan fritidsnämnden och Saltsjöbadens IF 
Bilaga 5 Protokollsutdrag Saltsjöbadens IF 
Bilaga 6 Förlikningsavtal mellan Nacka kommun och saltsjöbadens IF 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 165 FRN 2014 

Redovisning av Utmärkt förening och 
föreningsledarhelgen 2014 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
 
Nämnden uttryckte sin uppskattning för väl genomförd föreningsledarhelg. 

Ärendet 
Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna/Stockholms idrottsförbund samarbetar sedan 
2009 med satsningen Utmärkt förening i Nacka och annat utvecklingsstöd för föreningar 
som bedriver verksamhet för barn och ungdomar på fritiden. En del av satsningen Utmärkt 
förening är den föreningsledarhelg som kommunen och SISU idrottsutbildarna/ 
Stockholms idrottsförbund arrangerar gemensamt årligen i november 
 
I år tilldelades utmärkelsen Utmärkt förening till ytterligare fem föreningar, som efter en 
tids arbete har visat att de uppnått de kriterier som ställs för att få denna utmärkelse. De 
fem som fick utmärkelsen i år var Fisksätra IF, Järla Orientering, Boo kanot- och 
skidklubb, Älta IF Fotboll och Boo Segelsällskap.  Därmed har 19 föreningar tilldelats 
utmärkelsen. En uppföljning av om föreningarna arbetar vidare i den anda som anges för 
utmärkta föreningar görs vartannat år. Under hösten 2014 har en uppföljning gjorts av de 
föreningar som fick utmärkelsen 2012.  
 
Årets föreningsledarhelg genomfördes 15-16 november och samlade närmare 95 deltagare 
från 24 föreningar.  Under helgen träffades företrädare från föreningar, politiker och 
tjänstemän och fick ta del av föreläsningar, diskussioner och workshops. Helgen avslutades 
med en lunchceremoni där idrottstipendium delades ut, medaljör uppmärksammades och 
årets utmärkta föreningar fick sina utmärkelser.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-26 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Nämnden uttryckte sin uppskattning för väl genomförd föreningsledarhelg. 
 
 
- - - - - 
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§ 166 FRN 2014/177 

No Fall Idrottstipendium 2014  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Den 10 november år 2014 träffades juryn för No Falls Idrottsstipendium för att besluta om 
2014 års idrottsstipendium. Juryn består 2014 av Teknisk fantasi, fritidsnämndens 
ordförande, samt Nacka Idrottsallians ordförande. 

Sex inkomna ansökningar var med i handläggningen och bedömningen. 
Juryns beslut var enigt och juryns motivering löd: 
Hela laget bestående av 24 gymnaster har under 2014 presterat fantastiskt på nationell nivå.  
Flertalet medlemmar i laget började redan i femårsåldern och har fortsatt genom hela sin tonårsperiod. 
Mycket tack vare sex fantastiska ledare som fått dem att tro på sig själva, känna tillhörighet, 
laganda och hitta motivationen för att träna och tävla under hela sin uppväxt. Hela laget 
utgör en fin förebild för alla idrotter i Nacka och är ett gott exempel på att idrotten kan 
behålla ungdomarna upp i åldrarna. 
 
No falls idrottsstipendium år 2014, med en stipendiesumma på 5 000 kronor, beslutades att 
tilldelas Truppgymnasterna 13-19 år i Nacka Gymnastikförening.  

Tidigare stipendiater  
Tidigare år har No Falls idrottsstipendium gått till Rebecka Emanuelsson, Älta IF 
Konståkning år 2011, Maja Olson Boo FF år 2012, Emil Granqvist OK Ravinen år 2013 

Konsekvenser för barn 
Stipendiet skapar möjligheter för idrottande barn och unga från Nacka kommun att 
uppmuntras till fortsatt utövande och utveckling och att uppmärksamma och främja ungas 
idrottsutveckling.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-18 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 167 FRN 2014/140-041 

Internbudget 2015 

Beslut 
1. Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2015 enligt figur 1 i tjänsteskrivelsen. 
2. Fritidsnämnden fastställer nyckeltal och målnivåer enligt figur 2 i tjänsteskrivelsen. 
3. Fritidsnämnden fastställer uppföljningsplan och internkontrollplan enligt figur 3 och 4 

i tjänsteskrivelsen. 
4. Fritidsnämnden noterar nämndens reglemente beslutad i kommunfullmäktige  

2014-12-04, KFKS 2014/240-040. 
5. Fritidsnämnden ger direktören i uppdrag att undersöka hur man får fram ett nytt 

nyckeltal som tar fram hur attraktiv uthyrningstid i ishallar, gymnastikhallar och 
bollplaner m.m. fördelas mellan flickor resp. pojkar - målvärde 50. 

6. Fritidsnämnden beslutar att alla målvärden uttrycks i termer av "större eller lika med" 
ett värde. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige fattade, under sitt sammanträde den 24 november, beslut om 
fritidsnämndens reglemente. Dessa innehåller bland annat förändring gällande ansvar för 
lekplatser som flyttas över till natur- och trafiknämnden. Fritidsnämndens ansvar för 
föreningsstöd till pensionärs föreningar flyttas över till äldrenämnden. Fritidsnämnden 
tillförs ansvaret för hälsofrågor för personer under 65 år. För att underlätta snabba beslut 
om avgifter för idrotts- och fritidsanläggningar har nämnden bemyndigats att fastställa 
dessa.   
 
Kommunfullmäktige har beslutat att fritidsnämndens anläggningstillgångar flyttas till 
kommunstyrelsen. Syftet med denna förändring är att uppnå stordriftsfördelar genom ett 
samlat fastighetsägande. Fritidsnämnden kan koncentrera sig på sitt kärnuppdrag-
finansiering och kvalitetsuppföljning av idrott och fritid. Fritidsnämnden kommer att hyra 
lokalerna från kommunstyrelsen, fastighetsområdet. Förändringen medför ingen 
ramförändring. Nya hyresavtal kommer att upprättas under våren 2015 och samtidigt 
växlas nämndens kapitaltjänstkostnader mot hyreskostnader. 
Fritidsnämnden kommer fortfarande ansvara för behovs- och prioritetsframställningar. 
Processen kommer i fortsättningen generellt att vara enligt följande: 

1. Nämnden tar fram behovs och prioritetsunderlag av idrotts- och 
fritidsanläggningar.  

2. Nämnden ger fastighetsprocessen uppdrag att utreda förutsättningar för specifika 
anläggningar som omfattar storlek, tidplan, alternativ, hyra, konsekvenser mm. 
Detta skede kan beskrivas som förprojektering med syfte att skapa bra 
beslutsunderlag för en framtida investering.  
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Forts § 167 
 

3. Underlaget för förprojektering lyfts till fritidsnämnden som hemställer till 
kommunstyrelsen att besluta om genomförandeprojekt.  

4. I vissa fall leder inte förprojekteringen till ett genomförandeprojekt och då får 
nämnden ta dessa kostnader inom sin driftram. 

 
Fritidsnämndens investeringsbudget har till största del flyttats till kommunstyrelsen. Det 
som blir kvar under fritidsnämnden är en budget för inventarier. I skrivandets stund finns 
ingen färdig förteckning om kvarvarande investeringsobjekt/-budget. Undertecknad 
återkommer till kommande sammanträde med en redovisning av kvarvarande 
investeringsbudget. 

Förslag till budgetram 2015 
Kommunfullmäktige beslutar om fritidsnämndens totala ram. Fritidsnämnden föreslås 
fastställa budget för år 2015 enligt figur 1. Förslaget innehåller följande specifikationer: 

1. Fritidsanläggningar för hyror och kapitaltjänstkostnader föreslås till en kostnadsram 
på 6,2 miljoner kronor, en ökning med 3,7 miljoner kronor. Fritidsnämndens 
kapitalkostnader flyttas över, enligt beslut av kommunfullmäktige, till 
kommunstyrelsen. Kapitaltjänstkostnaderna kommer att växlas mot hyreskostnader 
när hyresavtal upprättas.  

2. Föreslaget innehåller en budgetram om 26,0 miljoner kronor för drift av 
idrottsanläggningar. Dessa kostnader motsvarar personal och övriga kostnader 
kopplat till idrottsdriftens uppdrag och tar höjd för ersättning till den presumtiva 
motpart som ska utföra uppdraget.  

3. Extern drift av simhallar, som idag produceras via Medley, föreslås till en 
budgetram om 4,0 miljoner kronor.  

4. Fritidsanläggningarnas bokning sköts idag av Nacka kommuns kontaktcenter och 
budgeten för detta förslås till 2,6 miljoner kronor.  

5. Öppen fritidsverksamhet föreslås budgeteras till 28,8 miljoner kronor, en ökning 
med 0,6 miljoner kronor. I öppen fritidsverksamhet ingår drift av fritidsgårdar, 
kolloverksamhet samt övrig öppen verksamhet. 

6. Budgetramen för myndighet och huvudmannauppgifter föreslås till 5,2 miljoner 
kronor, en ökning med 1,3 miljoner kronor. Orsaken till ökningen står delvis för en 
renodling av samling av myndighets- och huvudmannauppgifter. Den ökade 
budgetramen innehåller dessutom medel för att förstärka funktionerna systematiskt 
kvalitetsarbete, kontakt med föreningar och bevakning av nämndens frågor i 
stadsutvecklingen.  

7. Budgeten för nämnd och nämndstöd föreslås minskas med 50 tusen kronor till 
följd av lågt utfall år 2014 i förhållande till 2014 års budget.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-12-03 
Bilaga 1 Reglemente för fritidsnämnden 

Yrkanden 
Louise Granath (FP) yrkade följande tillägg med instämmande av Tobias Nässén (M) 
1 Att fritidsnämnden ger direktören i uppdrag att undersöka hur man får fram ett nytt 
nyckeltal som tar fram hur attraktiv uthyrningstid i ishallar, gymnastikhallar och bollplaner 
m.m. fördelas mellan flickor resp. pojkar - målvärde 50. 
2 Att alla målvärden uttrycks i termer av "större eller lika med" ett värde. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
Nämnden biföll Louise Granaths tilläggsyrkande. 

Reservationer 
Martin Hellströmer (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
 
- - - - - 
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§ 168 FRN 2014/180-009 

Beslutsattestant år 2015 för fritidsnämnden  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att utse direktör för arbete och fritid, Malin Westerback, att vara 
ordinarie beslutsattestant för fritidsnämndens ansvar 17xxx under perioden 2015-01-01 - 
2015-12-31 enligt figur 1. 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnder och styrelser varje år fatta beslut 
om ordinarie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.  
Fritidsnämnden föreslås vid nämndens sammanträde den 9 december 2014 besluta att utse 
Direktör för arbete och fritid Malin Westerback till ordinarie beslutsattestant för 
fritidsnämndens ansvar 17xxx under år 2015.  
 
Det är endast den ordinarie beslutsattestanten som har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, dvs. rätt att besluta om alla lägre nivåers 
attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 

Figur 1) Beslutsattestanter år 2015 för fritidsnämnden 
Ansvar Beskrivning Gäller 

PA 

Gäller 

EK 

Namn Ordinarie Befattning Ordinarie AnvId Ord. 

17xxx Fritids-nämnden X X Malin Westerback Direktör  mawt 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-26 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - -  
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§ 169  FRN 2014/173 

Översyn av och stöd till preparering av skidspår 

Beslut 
1. Fritidsnämnden uppdrar åt kultur- och fritidsenheten att tillsammans med skidklubbar 

i kommunen inventera framtida behov och förutsättningar, samt se över vilket 
kommunalt stöd som behövs utifrån ett mer långsiktigt perspektiv.  

2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla Orientering/Skidor 35 000 kronor och 
Saltsjöbadens IF:s skidsektion 30 000 kronor i bidrag för kostnader i samband med 
preparering av skidspår vintersäsongen 2014/15.  

Ärendet 
Under år 2014 pågår en översyn av plogning av skidspår. Förslaget är att kultur- och 
fritidsenheten får i uppdrag att tillsammans med skidklubbarna i kommunen slutföra 
inventeringen av framtida behov och förutsättningar, samt se över vilket kommunalt stöd 
som behövs utifrån ett mer långsiktigt behov. Översynen ska vara klar senast den 31 mars 
2015.  
 
De föreningar som preparerar skidspår och som enheten för en dialog med är Järla 
Orientering och Skidor, Saltsjöbadens IF:s skidsektion och Boo Kanot och Skidklubb. 
Samtliga föreningar är i behov av ökat kommunalt stöd för att kontinuerligt kunna göra bra 
preparerade skidspår (skoter, utrustning, drift, arbetstimmar mm). Syftet med översynen är 
att hitta former för ett mer långsiktigt stöd utifrån deras totala kostnader, liksom att förut-
sättningarna mellan klubbarna ska blir mer likvärdiga. 
 
Inför stundande säsong föreslås att Järla Orientering och Skidor beviljas 35 000 kronor och 
Saltsjöbadens IF:s skidsektion 30 000 kronor i bidrag för kostnader i samband med 
prepareringen av skidspår. Boo Kanot och Skidklubb erhåller sitt stöd från naturreservats-
nämnden. 

Fortsatt arbete med skidspårsöversynen 
Kultur- och fritidsenheten är nu igång med översynen som behövs för att åstadkomma en 
långsiktig lösning som är hållbar och realistisk för såväl kommun som berörda föreningar. I 
arbetet återstår flera frågor som måste beaktas:  

 I vilken form: avtal, överenskommelse, kontrakt? 
 Öppet ansökningstillfälle för att ge alla föreningar möjlighet att söka? Är 

upphandling nödvändigt? Annan form?  
 Kan kommunen ge bidrag för del av inköp till skoter och utrustning. Alternativt till 

del av avskrivningskostnader för utrustning. Vad säger kommunallagen? 
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 Markägarens tillstånd för att spårläggning sker. Föreningens ansvar kontra 
kommun.  

 Vilket krav ska finnas på redovisning av verksamhet och ekonomi? 
 Olika bidragsnivåer till föreningarna?  
 Skidspår i andra områden? Finns behov, eventuellt stöd? 
 Tankar om samarbete och koppling till kommunens kommande friluftsstrategi. 

Ekonomiska konsekvenser 
För vintersäsongen 2014/2015 blir kostnaden totalt 65 000 kronor. Intentionen med 
pågående översyn är att kommunen ska ta ett större ansvar för skidspårspreparering och 
därmed också svara för en större del av föreningarnas totala kostnader. Dessutom är det 
viktigt att stödet till föreningarna/områdena fördelas rättvist. På sikt kan det innebära 
ökade kostnader, beroende på kommunens ambitionsnivå och vilka krav och förväntningar 
som ställs på föreningarna. Medel för denna kostnad finns i år 2015 års föreslagna budget. 

Konsekvenser för barn 
Skidåkning i fina preparerade spår är en njutning och rent nöje för alla, oavsett om man 
åker för tränings skull eller glider fram i egen behaglig fart. Det blir så mycket enklare och 
så mycket roligare. Detta är särskilt viktigt för barn och ungdomar som kanske inte har 
samma uthållighet och intresse att kämpa i ett dåligt spår. För dem är det extremt viktigt att 
skidåkningen känns lätt, fartig och rolig så att det blir ett positivt minne som ger ökat 
intresse för längdskidåkning och utomhusaktiviteter.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-19 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M), bifall till förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med Martin Hellströmers bifallsyrkande. 
 
 
- - - - - 
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§ 170 FRN 2014/178 

Minfritid.nu 2015 - fritidsmässa för personer med 
funktionsnedsättning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att vara medarrangör och medfinansiär till Minfritid.nu 2015 i 
Nynäshamn med 50 000 kronor. 

Ärendet 
Minfritid.nu är ett regionalt samverkansprojekt där kommuner i Södertörn gått ihop för att 
skapa en fritidsmässa för personer med funktionsnedsättning. 
 
Fritidsmässan Minfritid.nu planerades och arrangerades första gången år 2011 av Nacka 
och fem kommuner i Stockholms län samt Habilitering & Hälsa. Som värdkommun stod 
Haninge kommun där även mässan arrangerades. . Huddinge kommun tog 
överstafettpinnen för att år 2013 vara värd för andra upplagan av Minfritid.nu 
Minfritid.nu 2015 är i Nynäshamns och Nynäshamns kommun svara för värdskap och 
projektledning.  
 
Fritidsmässan Minfritid.nu skapar förutsättningar för barn och unga med 
funktionsnedsättning att prova på olika typer av fritidsaktiviteter för att ge möjlighet att 
hitta en aktivitet som skapar en meningsfull och aktiv fritid. Fritidsmässan ser också 
vinning för barn och unga att träffa och umgås med gamla och nya vänner från andra 
kommuner i Stockholms län.   
 
Fritidsnämnden gör bedömningen att denna medverkan är viktig och prioriterad utifrån 
nämndens ansvarsområden varför enheten föreslår att fritidsnämnden beslutar att Nacka 
kommun är medarrangörer av fritidsmässan Minfritid.nu 2015. Idrott och fritidsaktiviteter 
för personer med funktionsnedsättning är betydelsefull och skapar möjlighet för en 
meningsfull och aktiv fritid för en målgrupp som annars har begränsat utbud.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut ryms inom ramen för nämndens föreslagna budget för år 2015.  

Konsekvenser för barn 
Fritidsmässan Minfritid.nu skapar förutsättningar för barn och unga med 
funktionsnedsättning att prova på olika typer av fritidsaktiviteter för att ge möjlighet att 
hitta en aktivitet som skapar en meningsfull och aktiv fritid. Fritidsmässan ser också 
vinning för barn och unga att träffa och umgås med gamla och nya vänner från andra 
kommuner i Stockholms län.   
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-12 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 171 FRN 2014/42 
   FRN 2014/133 
   KFKS 2014/700 

Överenskommelse mellan Nacka kommun och 
föreningen Södertörns Surfklubb om prova-på 
verksamhet 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ingå en överenskommelse med Södertörns Surfklubb angående 
föreningens prova-på-verksamhet, isbräda och Kitewing, på Ältasjön vintern 2015, enligt 
bilaga till denna tjänsteskrivelse 

Ärendet 
Södertörns Surfklubb och Sällskapet Skridskoseglarna inkom i april 2014 med en förfrågan 
till Nacka kommun om tillhandahållande av en plogad bana på Ältasjöns is under 
vintersäsongen 2015. Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 16 juni 2014 en motion med förslag om att kommunen under vintersäsongen 2015 
plogar en isbana på Ältasjön och att kontakt tas med föreningarna för att utveckla 
idrottsverksamheter på isbanan.  
 
Nacka kommun kommer att avgöra om och när isen är i det skick att plogning kan 
genomföras. Om isen är tillräckligt tjock kommer kommunen ploga en isbana på Ältasjön 
som är 150 gånger 100 meter under sex stycken tillfällen vintern 2015.  
 
Föreningen Södertörns Surfklubb ska erbjuda minst tio stycken prova-på-tillfällen på en 
upplogad isbana på Ältasjön under vintersäsongen 2015.  
 
En isbräda är en farkost bestående av en bräda med en, tre eller fyra medar som drivs av en 
vanlig vindsurfing-rigg För kitewing krävs segel och skridskor och seglaren håller i seglet 
som driver skridskoåkaren framåt. 

Ekonomiska konsekvenser 
Det blir inga ekonomiska konsekvenser för fritidsnämnden då plogningen finansieras av 
tekniska nämnden. Finansieringen av plogningen av isbanan görs via ett tillägg på befintligt 
avtal för plogning av skridskobanor. 

Konsekvenser för barn 
De positiva konsekvenserna för barn och unga är att det öppnar upp för nya 
fritidsaktiviteter i kommunen. Med denna överenskommelse skapar Nacka kommun  
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tillsammans med föreningen möjlighet för fler barn och unga att testa på denna typ av is 
verksamhet vilket främjar aktiviteter utomhus under vintern samt möjlighet att hitta en 
meningsfull fritidsaktivitet.    

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-19  
Bilaga 1 Överenskommelse  
Bilaga 2 Föreningen Södertörns Surfklubb ansökan  
Bilaga 3 Motion isbana på Ältasjön  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 172 FRN 2014/195 

Förlängning av överenskommelser med föreningar om 
öppna verksamheter 2015 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 

Nacka Ridklubb avseende öppen träffpunkt för åldersgruppen 12-18 år till och med 
2015-12-31. 

2. Fritidsnämnden beslutar att ge Nacka ridklubb ett verksamhetsstöd i form av ett 
särskilt föreningsbidrag med 145 000 kronor för den öppna verksamheten år 2015. 

3. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 
föreningen Nacka Dans & Teater avseende öppen träffpunkt för åldersgruppen 12- 
18 år till och med 2015-12-31. 

4. Fritidsnämnden beslutar att föreningen Nacka Dans & Teater ges ett 
verksamhetsstöd i form av ett särskilt föreningsbidrag med 154 000 kronor för den 
öppna verksamheten år 2015. 

5. Fritidsnämnden beslutar att förlänga tidigare beslutad överenskommelse med 
föreningen Darra musik och dans om öppen idrottsverksamhet i Fisksätra till och 
med 2015-12-31. 

6. Fritidsnämnden beslutar att föreningen Darra musik och dans ges ett 
verksamhetsstöd i form av ett särskilt föreningsbidrag med 304 000 kronor för den 
öppna verksamheten år 2015. 

7. Fritidsnämnden beslutar att föreningar som ges särskilt föreningsbidrag för öppen 
verksamhet ska lämna in en skriftlig redovisning senast 10 juni 2015 samt 10 januari 
2016. 

8. Fritidsnämnden beslutar att under 2015 ska ovannämnda överenskommelser 
utvärderas och förslag ska tas fram för hur verksamheten kan organiseras och 
finansieras från den 1 januari 2016.  

Ärendet 
Fritidsnämnden har sedan år 2009 bidragit med ett utökat föreningsbidrag till två 
föreningar så att de har kunnat erbjuda en öppen mötesplats i anslutning till deras ordinarie 
föreningsverksamhet. Föreningarna skulle få långsiktiga förutsättningar där de visste att de 
skulle kunna bedriva verksamheten under flera år.  
 
Befintliga överenskommelser förlängs med ytterligare ett år samt att en fördjupad 
utvärdering görs under år 2015. Då verksamheterna har funnits i fem år så föreslår kultur- 
och fritidsenheten att en fördjupad utvärdering görs under år 2015, för att se om 
verksamheterna uppfyller de syften som var avsedda med verksamheterna. Resultatet av  
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utvärdering kan sedan vara underlag för kommande beslut om föreningsdrivna öppna 
mötesplatser 
 
Fritidsnämnden har även sedan 2007 bidragit med ett utökat föreningsbidrag till föreningar 
så att de har kunnat erbjuda en öppen idrottsverksamhet i Fisksätra. Denna verksamhet 
utvärderades år 2010. Då verksamheterna nu har bedrivits i ytterligare tre år föreslår kultur- 
och fritidsenheten att en fördjupad utvärdering görs även för denna verksamhet under år 
2015, för att se om verksamheteten uppfyller de syften som var avsedd. Resultatet av 
utvärdering kan sedan vara underlag för kommande beslut om fortsatt öppen idrott i 
Fisksätra.  

Träffpunkt Velamsund – en mötesplats i ridhuset på Velamsund  
Fritidsnämndens särskilda föreningsbidrag har använts fram för allt till att anställa en 
fritidsledare på halvtid samt till program- och materialkostnader samt vissa 
förbrukningsinventarier.  
 
Verksamheten bedrivs i anslutning till föreningens café i ridhuset. Träffpunkten har öppet 
fyra vardagar per vecka klockan 16.00 till 19.00 under skolåret. Föreningen har en anställd 
fritidsledare på halvtid som är ansvarig för verksamheten.  
 
På träffpunkten kan man bland annat spela spel. Se på TV, läsa läxor, baka, måla, syssla 
med pyssel eller bara vara och umgås med kompisar eller ledaren. Vissa kvällar har 
ungdomarna och ledaren ordnat något program, till exempel gemensam middag eller TV-
spelsturnering. Det är mellan 10 och 15 besökare per öppet tillfälle, företrädesvis flickor, 
som besöker träffpunkten.   
 
Kultur- och fritidsenheten har haft kontinuerlig kontakt med föreningen. Föreningen har 
regelbundet lämnat in skriftliga verksamhetsredovisningar.  
 
Verksamheten bedöms betydelsefull och angelägen för dem som rider på Velamsund, som 
ett komplement till föreningens och ridskolans övriga verksamheter. Det är positivt med en 
satsning som främst flickor tar del av.  

Träffpunkt Alphyddan – en mötesplats i anslutning till dansverksamheten 
Fritidsnämndens särskilda föreningsbidrag har använts framför allt till att anställa en 
fritidsledare på halvtid samt till program- och materialkostnader samt vissa 
förbrukningsinventarier.  
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Verksamheten bedrivs i föreningens café i Dansstudion i Alphyddan. Träffpunkten har 
öppet fyra vardagar per vecka klockan 17.00 till 20.00  under skolåret. Föreningen har en 
anställd fritidsledare på halvtid som är ansvarig för verksamheten.  
 
På träffpunkten kan man bland annat surfa på internet, lyssna på musik, dansa på egen 
hand och utan förbokning, fika, umgås med kompisar, se film, spela spel och göra läxor. 
Vissa tillfällen har det varit program och särskilda aktiviteter som prova på dans med ledare 
gratis, dansföreställningar och filmvisning. Det är mellan 10 och 20 besökare per öppet 
tillfälle, företrädesvis flickor, som besöker träffpunkten.   
 
Kultur- och fritidsenheten har haft kontinuerlig kontakt med föreningen. Föreningen har 
regelbundet lämnat in skriftliga verksamhetsredovisningar.  
 
Verksamheten bedöms betydelsefull och angelägen för besökarna. Det är positivt med en 
satsning som främst flickor tar del av.  

Öppen idrott i Fisksätra 
Fritidsnämnden beslöt den 9 juni 2011 att ingå en överenskommelse med föreningen Darra 
Musik & Dans om att anordna öppen idrottsverksamhet i Fisksätra för ungdomar och unga 
vuxna i enlighet med dåvarande idrotts- och fritidsenhetens förfrågan daterad 2011-03-31.  
 
Fritidsnämnden avsåg att ingå en överenskommelse med en förening om att förlägga 
ledarledd öppen verksamhet till Fisksätra sporthall. Verksamheten syftar bland annat till att 
nå ungdomar och unga vuxna som har behov av positivt vuxenstöd på sin fritid. 
Ungdomar erbjuds en öppen idrottsverksamhet där deltagarna får uppleva gemenskap, med 
gemensamma normer och regler, där deltagarna får uppleva att de får utrymme för egna 
aktiviteter och umgänge med varandra, där de är efterfrågade, behövda och välkomna.  
 
Föreningen har under skolåret anordnat öppen idrottsverksamhet för åldersgruppen 17-24 
år under tre vardagskvällar i veckan och öppen idrottsverksamhet för åldersgruppen 13-18 
år på lördagar. Antalet deltagare har varierat mellan 25 och 70 per tillfälle. Aktiviteterna har 
främst varit fotboll, men även basket, innebandy och dans. Föreningen har också anordnat 
några större fotbollsturneringar och tillfällen där ungdomar fått möjlighet att prova på 
streetdance.  
 
Föreningen har fortlöpande redovisat verksamheten till kultur- och fritidsenheten. Enheten 
och föreningen har även träffats kontinuerligt för samtal om verksamheten.  
 
Verksamheten bedöms betydelsefull och angelägen för en stor grupp ungdomar i Fisksätra.  
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Forts § 172 
 
Föreningen har uppmärksammat unga som i andra sammanhang upplevt att de i inte blivit 
positivt bemöta av det övriga vuxensamhället. Verksamheten har inneburit att det funnits 
ytterligare fritidsaktiviteter att delta i, utan krav på föranmälan, prestation eller konsumtion. 
Verksamheten bidrar till att unga i Fisksätra väljer en positiv livsstil med sunda värderingar.   

Ekonomiska konsekvenser 
I fritidsnämndens förslag till internbudget finns ekonomiskt utrymme för en fortsättning av 
befintliga överenskommelser enligt denna tjänsteskrivelse. 

Konsekvenser för barn 
Då beslutet avser att erbjuda ungdomar ytterligare mötesplatser och aktiviteter på deras 
fritid har ingen särskild barnkonsekvensutredning genomförts i beredningen av detta 
ärende.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-26 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 173 FRN 2014/194 

Förlängning av överenskommelse med SISU  

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att förlänga pågående överenskommelse med SISU 

idrottsutbildarna till 2015-12-31, avseende samarbetet om satsningen Utmärkt förening 
i Nacka och stöd till annan föreningsutveckling. 

2. Fritidsnämnden ersätter SISU för år 2015 med 200 000 kronor enligt följande 
fördelning:  

1) 80 000 kronor för processledning för minst åtta föreningar anslutna till 
Riksidrottsförbundet inom satsningen Utmärkt förening samt viss projektledning, 
samordning och projektadministration för Utmärkt förening 

2) 20 000 kronor för processledning för minst två föreningar som inte är anslutna till 
Riksidrottsförbundet inom satsningen Utmärkt förening 

3) 100 000 kronor som särskilt verksamhetsstöd för SISU Idrottsutbildarnas övriga 
stöd med föreningsutveckling till idrottsföreningar i Nacka 

3. Fritidsnämnden beslutar att SISU Idrottsutbildarna ska lämna en redovisning över sina 
insatser inom ramen för satsningen Utmärkt förening i Nacka och stöd till annan 
föreningsutveckling för idrottsföreningar senast 2016-01-30. 

4. Fritidsnämnden att en utvärdering av samarbetet mellan Nacka kommun och SISU 
idrottsutbildarna samt konceptet Utmärkt förening ska genomföras under år 2015. 

Ärendet 
Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna samarbetar sedan april 2009 kring satsningen 
Utmärkt förening i Nacka som syftar till att kvalitetssäkra föreningars verksamhet och 
stödja föreningars arbete med värdegrundsfrågor. 
 
Fritidsnämnden beslöt den 25 januari 2012, att ingå ett samarbetsavtal med SISU 
idrottsutbildarna för år 2012 avseende satsningen Utmärkt förening i Nacka och stöd till 
annan föreningsutveckling. Fritidsnämnden beslöt samtidigt att inriktningen skulle vara att 
samarbetet skulle pågå åtminstone till och med år 2014. Kultur- och fritidsenheten föreslår 
att överenskommelsen ska förlängas ytterligare ett år, till och med 31 december 2015, för 
att under år 2015 utvärdera samarbetet. Resultatet av utvärderingen kan vara ett underlag 
för ett eventuellt nytt beslut om samarbete med åren 2016-2018.  
 
Att förlänga befintlig överenskommelse innebär bland annat att ytterligare tio föreningar 
kommer att ges möjlighet till processledarstöd för att uppnå det som krävs för att få 
utmärkelsen Utmärkt förening. Kostnaden för fritidsnämnden blir samma som under 2014 
och ryms inom ramen för föreningsstöd inom fritidsnämndens förslag till internbudget för 
2015.  
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Forts § 173 
 

Ekonomiska konsekvenser 
Beslutet innebär en kostnad för fritidsnämnden på 200 000 kronor för 2015. Detta är 
samma kostnad som under 2014. Därutöver kommer kommunen ha en kostnad på ca 
80 000 kronor för en föreningsledarhelg som planeras till 14 november 2015. 
 
Utrymme för finansiering av överenskommelsen samt föreningsledarhelgen finns inom 
ramen för satsningen på utveckling av ungas fritid i förslaget till fritidsnämndens 
internbudget för 2015. 

Konsekvenser för barn 
Samarbetet mellan Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna syftar till att utveckla 
föreningslivets verksamhet och dess arbete med värdegrundsfrågor och kvalitetsarbete. 
Detta ska i en förlängning gynna de barn och ungdomar som deltar i föreningarnas 
verksamhet. Med hänvisning till detta har ingen barnkonsekvensanalys genomförts i detta 
ärende.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-26 
Bilaga 1 Överenskommelse mellan Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 174 FRN 2014/93 

Information istält, Björknäs IP 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Sedan beslut fattats om flytt av ”Quesadatältet” från Myrsjö IP och erforderliga 
rivningstillstånd och bygglov erhållits, påbörjades nedmontering av tält vecka 44. Arbetet 
följer beslutad tidsplan och inga förseningar föreligger. 

Lägesredovisning om flytt av idrottstält från Myrsjö IP till Björknäs IP 
En del extraarbeten har uppkommit och avhjälpts av markentreprenör, bl.a. demontering 
av belysningsmaster, för åtkomlighet för snöröjning. Så även nedmontering av staket, för 
att möjliggöra intransport för mobilkran och andra arbetsredskap. 
 
Befintlig avfuktare i tältet var ålderstigen och uttjänt och kommer därför ersättas med en ny 
avfuktare med bättre kapacitet och driftsekonomi. Den gamla belysningen var även den 
uttjänt med alltför dålig effekt för en ishall. 
 
Vid offertförfrågan där alternativa belysningssystem beaktades, framkom att i en jämförelse 
mellan traditionell belysning med lysrör och LED belysning är investeringskostnaden för 
LED belysning 200 procent dyrare än lysrörsbelysning samt att energibesparingen endast 
består i en kilowatt per timme. Med en drifttid på cirka 1500 timmar per år blir 
återbetalningstiden cirka 200 år. Fördyringen med LED beror till stor del på att antalet 
belysningspunkter blir så många fler för att uppnå erforderligt luxvärde för bl.a. ishockey 
samt att materialkostnaderna är avsevärt mycket dyrare. 
 
Dörrar för entré, nödutrymning och port för ismaskinsinfart ersätt med nya moderna och 
säkra dörrar. Entré utrustas med skärmtak för snörasskydd. Ny tältduk samt fasadplåt 
uppförs i mörkgrön kulör som harmoniserar i färg mot befintlig omgivning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-25 
Bilaga 1 Tidsplan 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
- - - - -        
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§ 175 FRN 2014/158 

Information omläggning av fri-idrottsbana Björknäs IP 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Arbetet med omläggningen av friidrottsbanor och fotbollsplan fortgår enligt tidplan, vissa 
moment även något före. Dräneringsarbetet är i det närmsta klart, man hoppas även hinna 
med att så jord innan vinteruppehåll samt att gjuta vattengrav. 

Lägesredovisning om arbetet med omläggning av friidrottsbanor och 
fotbollsplan 
Projektet har drabbats av några tilläggskostnader. Det fanns en hel del lera som 
transporterats bort och ersatts av nytt grus och jordlager. Dessutom visade sig att en 
avloppsledning vara trasig och har ersatts med en ny. En stödmur har uppförs i den västra 
kurvan, där det tidigare var sättningar. Uppskattad kostnad för dessa tilläggsarbeten är 
700 000 kronor, vilket ryms inom beslutad budget. 
 
Arbetet beräknas återupptas c:a vecka 16 efter vinteruppehåll för att kunna slutföras vecka 
26. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-25  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 176 FRN 2014/147-821 

Antagande av anbudsgivare, anläggning av konstgräs 
Myrsjö IP 

Beslut 
Fritidsnämnden antar anbudsgivare 1 (anbudssumma: 5 979 000 kr) enligt avlämnat anbud 
för anläggning av 11-manna konstgräsplan, Myrsjö IP. Upphandlingen har skett enligt 
LOU. 
 
Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Vid fritidsnämndens sammanträde 2008-09-25, § 52 mål och budget, beslutades att föreslå 
kommunfullmäktige att anslå 8 miljoner kronor för en total förnyelse och utveckling av 
Myrsjö IP. I förnyelse föreslås byggnation av en BMX-bana, en konstgräsplan och 
löparbanor. Projektets genomförande har senarelagts till följd av kommens ekonomi hösten 
2009 samt överväganden beroende på omfattande vandalisering på platsen.  
 
Kommunfullmäktige fastställde 2008-11-17, KFKS 2008/225, 8 miljoner kronor till 
projektet. Fritidsnämnden beslutade 2010-09-21 enligt FRN 2010/101 att föreslå ytterligare 
2 miljoner till projektet, då behovet av omfattningen har ökat pga. vandalisering. Den 
ökade investeringsramen fastställdes av kommunfullmäktige 2010-11-22.  
 
Eftersom bristen av 11-mannaplaner är stor i kommunen projekterades området om för att 
möjliggöra en utökad spelyta till en fullstor 11-mannaplan, i samband med detta beslutade 
fritidsnämnden 20140925 om en tilläggsinvestering med 5 000 000 kr, beslut av 
kommunfullmäktige i detta ärende sker 20141124. 
 
Byggnationen av BMX-banan var den första av flera etapper i utvecklingen av Myrsjö IP.  
Detta anbud innefattar fullstor konstgräsplan som är förberedd med rör under spelplan för 
en eventuell framtida uppvärmning, samt löparbanor och längdhoppsgropar, till en total 
kostnad av 5 979 000 kr. Planbelysning sker i en separat upphandling under våren 2015. 

Konsekvenser för barn 
En utebliven byggnation av konstgräsplanen skulle minska möjligheterna till aktiviteter för 
förenings- och skolbarn i området, då bristen på konstgräsplaner är stor och Myrsjöskolan 
byggs ut.  
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Forts § 176 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-24 
Bilaga 1 Anbudsutvärdering 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 
 
- - - - - 
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§ 177 FRN 2012/102 

Taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1, Stall Compass 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att införa en taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1 enligt 

nedan tabell. Taxan ska gälla från och med 2015-01-01. 
 

Taxa, kronor Grupp 1 Grupp 2 Grupp 3 

Avgift per hästplats, kronor per år 3 000 4 500 9 000 

Avgift ridhus, och planerad gruppverksamhet om max 10 deltagare, 
kronor per timme  

50 75 150 

Arrangemang, tävlingar, program  0 0 300 

2. Grupp 1 omfattar verksamhet för barn och ungdomar till och med 20 år, grupp 2 
omfattar föreningens verksamhet för vuxna, grupp 3 omfattar privatpersoner.  

Ärendet 
Nacka kommun hyr ridanläggningen Erstavik 25:1 av Erstaviks godsförvaltning för att 
möjliggöra att det bedrivs ridskola och ridsportverksamhet på fritiden för barn och 
ungdomar. På ridanläggningen finns ett stall för uppställning av hästar och ett ridhus.  
 
Fritidsnämnden har den 15 oktober beslutat att föreslå kommunfullmäktige att fastställa 
fritidsnämndens beslutade förslag till taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1.  
 
I samband med kommunfullmäktiges beslut om mål och budget den 24 november beslöts 
att fritidsnämnden bemyndigas att besluta om avgifter för nyttjande av kommunens idrotts- 
och fritidsanläggningar. Därmed har kommunfullmäktige inte hanterat fritidsnämndens 
förslag till taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1 
 
Detta innebär att fritidsnämnden ska fastställa den taxa som ska gälla för ridanläggningen 
Erstavik 25:1. Kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut är i enlighet med 
fritidsnämndens tidigare beslutade förslag till kommunfullmäktige.  

Tidigare beslut 
Fritidsnämnden beslöt den 15 oktober 2014 följande 

1. Att hyra anläggningen Erstavik 25:1 för ridsportverksamhet av kommunens 
lokalenhet.  

2. att anläggningen skulle upplåtas till ridsportföreningen Compass Sportryttarklubb 
för föreningens verksamhet så som uppställning av privata hästar, ridsport och 
ridskola.  

3. att föreslå kommunfullmäktige att införa en taxa för ridanläggningen Erstavik 25:1 
enligt nedan tabell som skulle gälla och med 2015-01-01.      
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forts § 177 
 

4. att ridsportföreningen Compass Sportryttarklubb skulle svara för viss 
fastighetsskötsel av anläggningen och att de för detta skulle få ett skötselbidrag på 
75 000 kronor.  

5. att en uppföljning av en uppföljning av avtal och taxa ska göras efter ett år, där 
eventuella förslag till justeringar kan föreslås, för bästa möjliga måluppfyllelse 

 
Kommunfullmäktige beslöt den 24 november 2014, i samband med beslut om mål och 
budget, att fritidsnämnden bemyndigas att fastställa avgifter för nyttjande av kommunens 
idrotts- och fritidsanläggningar. Därför ska fritidsnämnden fastställa avgifter för den av 
kommunen finansierade ridanläggningen där det ska bedrivas föreningsverksamhet.  

Ekonomiska konsekvenser 
Kommunens kostnad för att hyra ridanläggningen Erstavik 25:1 Stall Compass är 1,4 
miljoner kronor för år 2014. I detta ingår ett hyrestillägg för kostnader för 
verksamhetsanpassning med 200 000 kronor. Utöver hyreskostnader debiterar kommunens 
lokalenhet fritidsnämnden med en administrativ kostnad med 36 000 kronor per år. 
Förslaget innebär att föreningen ges ett bidrag för fastighetsskötsel med 75 000 kronor per 
år.  
 
Fritidsnämndens kostnader för ridanläggningen Erstavik 25:1 blir drygt 1,5 miljoner 
kronor. Fritidsnämnden intäkt för föreslagen föreningstaxa kommer vara 150 000 kronor 
per år.  
 
Utrymme för denna kostnad finns inom ramen för förslaget till fritidsnämndens budget för 
år 2015.  

Konsekvenser för barn 
Då beslutet avser att underlätta för barn och ungdomar att ägna sig åt ridning på deras 
fritid har ingen särskild barnkonsekvensutredning genomförts i beredningen av detta 
ärende.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-12-01 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Helena Håkansson (FP) och Richard Wendt (M) deltog inte i handläggningen på grund av 
jäv. 
- - - - - 
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§ 178 FRN 2014/81 

Särskilt föreningsbidrag till öppna prova-på-aktiviteter 
för flickor 12 - 18 år 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge Boo Folkets Hus ett särskilt föreningsbidrag med 

21 000 kronor för att genomföra ett en helg och enstaka prova-på-tillfällen i 
betongparken med instruktör för flickor samt för att genomföra ett prova-på tillfälle 
med ridning för flickor 

2. Fritidsnämnden beslutar att ge Fisksätra Folkets Hus ett särskilt föreningsbidrag med 
21 000 kronor för att genomföra ett fotbollsprojekt för att nå tonårsflickor i Fisksätra 
som inte spelar fotboll sedan tidigare.  

3. Föreningarna ska lämna i en redovisning över verksamhetens genomförande, antal 
deltagare, beskrivning av resultat samt hur det särskilda föreningsbidraget har använts 
senast 2015-09-10 

Ärendet 
Fritidsnämnden finansierar sedan tidigare tre öppna mötesplatser för flickor i åldern 12 – 
18 år, som vänder sig till flickor som inte tar del av annat fritidsutbud, som kan ha behov 
av att få särskild uppmärksamhet av vuxna. Fritidsnämnden beslöt den 15 oktober 2014, att 
de kvarvarande medel för öppen fritidsverksamhet för flickor, som inte tilldelats någon 
förening, skulle kunna tilldelas föreningar som projektbidrag för utvecklingsprojekt som 
riktas till att nå nya flickor. Dessa medel skulle kunna finansiera ytterligare prova-på-
tillfällen där flickor får chansen att pröva nya aktiviteter.  
 
Två föreningar har lämnat in ansökningar om stöd för prova-på-aktiviteter för flickor som 
inte deltar i annat fritidsutbud. BMX och skateboard vill anordna aktiviteter för flickor i 
den nya betongparken vid Myrsjö idrottsplats och erbjuda en grupp flickor tillfälle at prova 
på ridning. Fisksätra Folkets Hus vill i samarbete med FDF, Futebol dá força, starta ett 
fotbollslag för unga tjejer i Fisksätra.  
 
Fritidsnämnden bedömer att föreslagna aktiviteter är möjliga att genomföra och att de kan 
ge flickor som inte deltar i annat utbud en möjlighet att prova på nya aktiviteter.  
 
I Fisksätra finansierar fritidsnämnden redan två verksamheter som även de har ett syfte och 
mål som liknar dem som Fisksätra Folkets Hus vill uppnå. De befintliga satsningarna i 
Fisksätra ska utvärderas under 2015.  Den befintliga verksamheten kan kompletteras med 
ytterligare en verksamhet. Enheten föreslår att Fisksätra Folkets Hus beviljas 21 000 kronor 
för att genomföra ett fotbollsprojekt i mindre omfattning, med inriktning på främst 
tonårsflickor. 
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Forts § 178 
 

Ekonomiska konsekvenser 
Utrymme för dessa bidrag finns inom ramen för fritidsnämndens satsning på öppen 
fritidsverksamhet för flickor som inte deltar i annan fritidsverksamhet.  

Konsekvenser för barn 
Då bidraget syftar till att göra det möjligt för ytterligare föreningar att anordna tillfällen där 
flickor i tonåren att pröva nya fritidsaktiviteter har ingen särskild barnkonsekvensanalys 
genomförts.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-12-01 
Bil 1. Ansökan Boo Folkets Hus 
Bil 2. Ansökan Fisksätra Folkets Hus  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag till beslut. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 179 FRN 2014/193-006 

Beslut om utbildningstillfälle med anledning av yttrande 
om centrala Nacka  

Beslut 
Fritidsnämnden sammankallar till extrainsatt utbildningstillfälle den 11 december kl. 16-17 
då arvode utgår. 

Ärendet 
Ett förslag till detaljplanprogram har upprättats för centrala Nacka. Planprogrammet är på 
samråd till berörda remissinstanser och sakägare till den 16 januari 2015. Programmet tar 
ett helhetsgrepp för den framtida stadsutvecklingen och ska underlätta för kommande 
detaljplaner, som alla kommer inkludera fritidsnämndens intressen. Därför föreslås ett 
extrainsatt utbildningstillfälle för fritidsnämnden där planenheten tydligt kan redogöra för 
programmet, samt extrainsatt nämnd 15 januari 2015, då nämnden beslutar om yttrandet.  

Ekonomiska konsekvenser 
Arvode utgår för de ledamöter som deltar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-12-04 
Bilaga 1 Missiv, Samråd Centrala Nacka 
Bilaga 2 Programförslag, Centrala Nacka 
Bilaga 3 Remissinstanser, Centrala Nacka 
Bilaga 4 Trafikutredning, Centrala Nacka 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 180  FRN 2014/179-810 

In- och omvärldsanalys inför strategiarbete 2015 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
In- och omvärldsanalys är ett utifrånperspektiv på faktorer som på ett eller annat sätt 
bedöms kunna påverka fritidsprocessen. Den har utförts av samordnings- och 
utvecklingsenheten på uppdrag av kultur- och fritidsenheten. Analysen kommer utgöra 
underlag i arbetet med en strategi för fritidsprocessen, tillsammans med kultur- och 
fritidsenhetens analys samt utkomsten från kommande seminarier med nämnd, föreningar 
och andra berörda enheter. Strategiarbetet genomförs år 2015 och beräknas vara klart i 1 
april.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen 2014-11-26 
Bilaga 1 In- och omvärldsanalys 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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 9 december 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 181 

Övriga frågor 
 
Tobias Nässén informerade nämnden om att fritidsnämnden kommer att ha ett extra 
sammanträde i januari 2015. Sammanträdet kommer i första hand behandla yttrandet 
gällande program för Centrala Nacka. 
 
 
 
- - - - - - 
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 9 december 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 182 

Inkomna handlingar till fritidsnämnden 

Beslut  
1. Nämnden noterar informationen till protokollet. 

 
2. Nämnden beslutade att en förtroendevald från majoriteten och en förtroendevald från 

oppositionen får delta med arvode på Erfarenhetskonferens Fritid – Kultur, 5-6  
februari 2015. 

Ärendet 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom: 
 
Protokoll från rådsmöte i föreningsrådet tisdag den 11 november 
 
2014-11-25, Skrivelse till Nackas Kultur och Fritidsnämnd i frågan om fotbollstält i Nacka.  
Järla IF FK, Saltsjöbadens IF, Älta IF, Sickla IF, Hellas IF Friidrott, Skuru IK Handboll 
 
2014-11-25, Skrivelse från Boo FF, Beträffande planering och beslut vintertält i Nacka 
Kommun 
 
Fritidsgårdarnas nyhetsbrev 4, 2014 
 
Idébeskrivning – Grönt ljus i Nacka, Om att utveckla teknik som stödjer rätt nivå på 
belysning vid idrottsaktiviteter 
 
Erfarenhetskonferens Fritid – Kultur, med temat “Erfarenheter från framtiden”,  
5-6 februari 2015, Garnisonen Stockholm 
Erfarenhetskonferensen är ett årligt återkommande arrangemang där förtroendevalda och 
tjänstemän inom kultur- och fritidssektorn kan samlas och utbyta erfarenheter. 

Yrkande 
Ordförande Tobias Nässén (M) föreslog att en förtroendevald från majoriteten och en 
förtroendevald från oppositionen får delta med arvode på Erfarenhetskonferens Fritid – 
Kultur, 5-6  februari 2015. Anmälan till konferensen sker via nämndsekreteraren. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2014-12-09 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen i protokollet. 
Nämnden biföll Tobias Nässéns yrkande. 
- - - - - 


